

## 佛光大學 課程大綱 Course Outline

課程名稱 Course Name in Chinese	比較政治			
英文課程名稱 Course Name in English	Comparative Politics			
科目代碼 Course Code	PA32A		班別 Degree	<input checked="" type="checkbox"/> 學士班 Undergraduate Program <input type="checkbox"/> 碩士班 Masters Program <input type="checkbox"/> 博士班 PhD Program
學分數 Credit	3	時數 Hour	3	修別 Type <input type="checkbox"/> 必修 Required <input type="checkbox"/> 選修 Elective
學程別 Program	<input type="checkbox"/> 通識教育 General Education <input type="checkbox"/> 院基礎 Foundation <input type="checkbox"/> 跨領域 Interdisciplinary <input checked="" type="checkbox"/> 系核心 Core <input type="checkbox"/> 學系專業選修 Specialized Elective			
先修課程 prerequisite	無			
課程描述 Course Description				
<p>比較政治可說是政治學系相當重要的一門課，也可算是政治學系的入門課程。在本課程中，主要分為兩大部分：第一部份介紹比較政治相關理論，包括：比較政治研究的過去與現在、比較政府體制、比較政黨體制與比較選舉制度等；第二部份為比較各國政府與政治之間的差異，介紹的國家包括：美國、英國、法國、中國、德國、日本等。</p> <p>The course is designed to provide undergraduate students with a basic knowledge of comparative politics. Comparative politics is the study and practice of comparing different political units and systems, either in whole or in part. The course consists of two primary sections. The first section will focus on the theories of comparative politics: comparative political systems; comparative political parties; comparative electoral systems. The second section will focus on the political systems of selected countries: United States; United Kingdom; France; China; Germany and Japan.</p>				
課程目標 Course Objectives				
<p>本課程希望可以提供學生：</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. 與比較政治相關概念的基本知識。</li> <li>2. 了解與各國政治體系互動的重要組織與制度。</li> <li>3. 理解形塑各國政治體系的歷史脈絡；</li> </ol>				

4. 對公共與政府事務的關心，並且熱心參與政治事務。		
General aims of the course include providing the student with:		
1. a basic knowledge of the fundamental elements that comprise the comparative politics;		
2. an understanding of how the major organizations and institutions interact with the comparative political systems;		
3. an awareness of the historical context which shapes and influences the comparative political systems;		
4. a continuing interest in public affairs and in government with the hope that such interest will result in direct involvement and political participation.		
教育目標 Education Objectives		
1	培養各級政府行政管理之人才	
2	培養參與各類公共事務及關懷社會弱勢之現代公民	
3	培養具全球視野與處理兩岸事務能力之人才	
4	培育兼具理性思考與行動能力之人才	
核心能力（專業能力） Learning Outcomes (Basic Learning Outcomes)		課程目標與基本素養 與核心能力相關性 Correlation between Course Objectives and <b>learning</b> Outcomes
A	政策規劃與政策分析能力	
B	公民參與及意見彙整能力	
C	專業活動規劃與控管能力	
D	溝通協調與團隊合作能力	★
E	應變處理與問題解決能力	◎
F	地方發展與全球事務解析能力	★
圖示說明：Illustration：★高度相關 Highly correlated ◎中度相關 Moderately correlated		
課程綱要 Course Outline		

<ul style="list-style-type: none"> <li>● 比較政治研究的過去與現在 Theories of Comparative Politics</li> <li>● 比較政府體制 Comparative Government Systems</li> <li>● 比較政黨體制 Comparative Political Parties</li> <li>● 比較選舉制度 Comparative Electoral Systems</li> <li>● 美國政府與政治 The Government and Politics of United States</li> <li>● 英國政府與政治 The Government and Politics of United Kingdom</li> <li>● 法國政府與政治 The Government and Politics of France</li> <li>● 中國政府與政治 The Government and Politics of China</li> <li>● 德國政府與政治 The Government and Politics of Germany</li> </ul>
<p>資源需求評估（師資專長之聘任、儀器設備配合...等）</p> <p>Resources Required(e.g. qualifications and expertise, instrument and equipment, etc.)</p>
<p>數位學習平台</p> <p>Digital Learning Platform</p>
<p>課程要求及教學方式之建議</p> <p>Course Requirements and Suggested Teaching Methods</p>
<p>課前預習、課堂參與、期中與期末考試</p> <p>Pre-class preparation, Class attendance and participation, Mid-term and final exam</p>
<p>其他</p> <p>Miscellaneous</p>
<p>無</p>